

Careum Congress 2014

17./18.03.2014, Basel

«Machtfaktor Patient 3.0» Patienten verändern das Gesicht des Gesundheitswesens

«The power of patients 3.0» Patients are changing the face of healthcare

Prof. Dr. med. Wolf Langewitz

Deputy Head of the Department of Psychosomatic Medicine/Internal Medicine, University Hospital Basle, Switzerland / Stellvertretender Chefarzt der Abteilung für Psychosomatische Medizin/Innere Medizin am Universitätsspital Basel, Schweiz

Curriculum Vitae (english)

He is trained as General Internist and specialising in psychotherapy. He is currently deputy head of the Department of Psychosomatic Medicine/Internal Medicine, University Hospital Basle, Switzerland.

He is known as an expert in communication research, education, and theory. He was president of the European Association for Communication in Health Care (EACH) between 2006 and 2010.

He is also editor of the standard German textbook in Psychosomatic Medicine: Uexküll, 7th edition, Urban und Fischer, Munich, 2011.

Since 2012 he has been chief editor of the German version of DocCom, an interactive e-learning tool in the area of communication in health care. Many of his publications can be retrieved from

www.psychosomatik-basel.ch

Curriculum Vitae (deutsch)

Prof. Dr. med. Wolf Langewitz ist ausgebildeter Internist mit Schwerpunkt Psychotherapie. Zurzeit ist er stellvertretender Chefarzt der Abteilung für Psychosomatische Medizin/Innere Medizin am Universitätsspital Basel, Schweiz.

Er ist als Experte in den Bereichen Kommunikationsforschung, -ausbildung und -theorie bekannt. Von 2006 bis 2010 war er Präsident der European Association for Communication in Health Care (EACH).

Darüber hinaus ist er Mitherausgeber des deutschen Standardwerks für psychosomatische Medizin, Uexküll, Psychosomatische Medizin, 7. Auflage, Urban und Fischer, München 2011.

Seit 2012 ist er Chefredakteur der deutschen Version von DocCom, einem interaktiven E-Learning-Tool im Bereich Kommunikation im Gesundheitswesen. Viele seiner Veröffentlichungen können unter

www.psychosomatik-basel.ch abgerufen werden.